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Inleiding
De CDA fractie  heeft op 5 september 2020  de hierna vermelde schriftelijke vragen gesteld:

De CDA fractie heeft kennis genomen van het rapport van de RLi over bodemdaling. 
Uitgangspunt is
vooral samen met de agrariërs zoeken naar mogelijkheden om de bodemdaling met 50% en op
termijn met 70% te reduceren. Een belangrijk uitgangspunt is het behoud van de agrarische 
functie
en het agrarische op landschap, gecombineerd met compensatie van de inkomstenderving. Dit
rapport ondersteunt de inzet van HDSR, waar het CDA ook mee ingestemd heeft.
Op enkele plekken is op korte termijn in samenwerking met gemeenten en agrariërs al eenvoudig
winst te behalen naar onze mening (laaghangend fruit). Wij hebben namelijk geconstateerd dat 
op
enkele plaatsen in bodemdaling gevoelige gebieden maïs geteeld wordt. Naar wij begrepen 
hebben
versnelt dit de bodemdaling. Wij dienen daarom onderstaande vragen in:

1. Naar ons bekend is versnelt de teelt van maïs de bodemdaling. Is dat inderdaad het geval?
2. Het CDA heeft geconstateerd dat in bodemdaling gevoelige gebied op enkele plekken maïs
geteeld wordt. Is dat het college bekend?
3. Als dit inderdaad de bodemdaling versnelt, wil het college dan in contact treden met de
betreffende agrariërs om maisteelt te voorkomen?
4. De provincie Utrecht heeft in de PRV reeds een verbod op maïsteelt in deze gebieden
opgenomen, evenals enkele gemeenten in hun bestemmingsplannen en verordeningen. Wil
het college contact opnemen met gemeenten in bodemdaling gevoelige gebieden die een
dergelijk verbod nog niet hebben, om in hun bestemmingsplannen en verordeningen een
verbod op maisteelt op te laten nemen?
5. Wil het college hen het verzoek doen dit te handhaven?
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Hierna treft u beantwoording door het college aan van de gestelde vragen, waarbij de betreffende 
vraag voor de leesbaarheid eerst nog cursief wordt herhaald.

1. Naar ons bekend is versnelt de teelt van maïs de bodemdaling. Is dat inderdaad het geval?
Maisteelt kan het proces van bodemdaling inderdaad versnellen. Zeker als dit over een lange
periode plaatsvindt. De versnelde bodemdaling hangt samen met het bewerken van de
toplaag.
Op dit moment wordt er in Friesland onderzoek verricht naar maisteelt op veen zonder
ploegen. Eén van de conclusies van dit onderzoek is dat mais tijdens de teelt en bij een
gemiddelde zomer een gunstiger effect op de grondwaterstand en op het bodemvocht heeft
dan grasland. Dit geldt echter niet voor droge zomers. Het onderzoek krijgt een vervolg . Er
komen demo’s met maisteelt zonder ploegen bij minstens twintig boeren verspreid over het
veenweidegebied.
https://www.veenweidefryslan.frl/actueel/praktijkonderzoek-mais-op-veen-zonder-ploegenkrijgt-
vervolg

2. Het CDA heeft geconstateerd dat in bodemdaling gevoelige gebied op enkele plekken maïs
geteeld wordt. Is dat het college bekend?
Ja, dat is bekend; het betreft een beperkt aantal percelen. Een aantal maispercelen liggen op
kleiruggen, maar sommige ook in het veen.

3. Als dit inderdaad de bodemdaling versnelt, wil het college dan in contact treden met de
betreffende agrariërs om maisteelt te voorkomen?
Binnen de gebiedsprocessen gaat het waterschap het gesprek aan met de boeren. Rondom
de opgave bodemdaling bespreken we ook welke gewassen het proces van bodemdaling
negatief versterken. Het waterschap gaat niet individueel dit gesprek aan. Een agrariër die
toch langdurig mais teelt snijdt zichzelf als het ware in de vingers. Het proces van
bodemdaling versnelt op deze percelen; zijn percelen worden op termijn natter.

4. De provincie Utrecht heeft in de PRV reeds een verbod op maïsteelt in deze gebieden
opgenomen, evenals enkele gemeenten in hun bestemmingsplannen en verordeningen. Wil
het college contact opnemen met gemeenten in bodemdaling gevoelige gebieden die een
dergelijk verbod nog niet hebben, om in hun bestemmingsplannen en verordeningen een
verbod op maisteelt op te laten nemen?
HDSR neemt geen contact op met gemeenten over dit specifieke onderwerp. Het college is
van mening dat wij onze inzet en mogelijkheden effectiever op andere strategieën kunnen
inzetten, bijvoorbeeld zoals benoemd onder punt 3.
Verder werkt HDSR met provincie, andere waterbeheerders en gemeenten om SAMEN een
regionale veenweide strategie op te stellen. In dit kader zal HDSR dit onderwerp aankaarten.

5. Wil het college hen het verzoek doen dit te handhaven?
Nee, zie antwoord 4


